

السيرة الذاتية

الاسم: امل كاظم ميرة سوييف الربيعي

المهنة : تدريسية في قسم العلوم التربوية والنفسية

مكان العمل:جامعة بغداد – كلية التربية للبنات

الشهادة : الدكتوراه

تاريخ الحصول عليها : 2009

اللقب العلمي : استاذ

تاريخ الحصول عليه: 2019

الاختصاص العام : علم النفس التربوي

الاختصاص الدقيق : علم النفس التربوي

- القيام بالتدريس في الدراسات الاولية: علم النفس التربوي ، علم نفس النمو ، الارشاد التربوي ، الصحة النفسية ، الادارة التربوية
- القيام بالتدريس في الدراسات العليا: مناهج البحث ، دراسات متقدمة في التربية الخاصة ، علم النفس التربوي ، علم نفس النمو.
- القيام بالاشراف على عدد من بحوث التخرج لطالبات المرحلة الرابعة في قسم العلوم التربوية النفسية.
- القيام بالاشراف على ما يقارب (10 طالبات) في الدراسات العليا /الماجستير والدكتوراه في تخصص علم النفس التربوي.
- القيام بمناقشة ما يقارب اكثر من (15) رسالة ماجستير ودكتوراه من داخل وخارج جامعة بغداد.
- القيام بالمشاركة بالمؤتمرات والندوات وورش العمل داخل وخارج القطر .
- القيام بنشر اكثر من (20) بحث في المجالات من داخل وخارج القطر.
- الحصول على اكثر من(15) كتاب شكر وتقدير.

- الاشتراك بعضوية اللجان الدائمة (اللجنة العلمية ، اللجنة الامتحانية ، لجنة الاستلال ، لجنة الامتحان الشامل) عدا اللجان الفرعية التي تشكل في القسم.
- الحصول على اكثر من (50) شهادة مشاركة في المؤتمرات والندوات.

للجان

- عضو في اللجنة الامتحانية الخاصة بالقسم منذ العام الدراسي 2014/2013 ولغاية العام الدراسي 2017/2016.
- رئيس اللجنة الاجتماعية في القسم 2015/11/15 للعام الدراسي 2016/2015
- رئيس لجنة استلال لبحوث ترقية الدكتورة ازهار هادي رشيد 2016/1/18
- عضو في اللجنة التحضيرية لندوة القسم (ظاهرة هجرة الشباب الى الخارج الاسباب والحلول) 2016/2/8
- عضو في لجنة استلال لبحوث ترقية الدكتورة اسماء الحسين محمد 2016/2/24
- رئيس لجنة استلال لبحوث ترقية المدرس المساعد نور مهدي عبد الكريم 2016/5/19
- عضو لجنة تصحيح دفاتر الدكتوراه الكورس الثاني الخاصة بالدكتور طالب ناصر حسين لاحالته على التقاعد 2016/9/4.
- عضو لجنة تصحيح دفاتر مادة الارشاد لطالبات الصف الثالث الخاصة بالدكتورة ميسون لكونها في اجازة مرضية 2016/9/5.
- عضو لجنة تصحيح دفاتر مادة علم مفس النمو 2016/9/5
- عضو لجنة تصحيح دفاتر الامتحان الشامل لمادة التصاميم التجريبية ومادة الذكاءات المتعددة الخاصة بالدكتور طالب ناصر حسين لاحالته على التقاعد 2016/10/18.
- عضو في لجنة استلال لبحوث ترقية الدكتورة حزيمة كمال عبد المجيد 2016/10/31
- عضو في اللجنة الارشادية الفرعية في القسم 2016/11/10
- عضو اللجنة العلمية للقسم للعام الدراسي 2017/2016 و 2018/2017 و 2019/2018 و 2020/2019

- عضو في اللجنة الفرعية في الكلية لمتابعة سير مناقشات طلبة الدراسات العليا للعام الدراسي 2017/2016
- عضو لجنة للنظر في كتاب الارشاد الاسري الذي قدمته الدكتورة اسماء عبد الحسين لغرض الترقية العلمية 2017/2/22.
- رئيس لجنة استلال لبحوث ترقية الدكتور احمد اسماعيل عبود
- عضو في لجنة الامتحان الشامل للاعوام 2016/2015 و 2017 /2016
- عضو في لجنة الامتحان التنافسي للقبول في الدراسات العليا منذ العام 2016/2015 والى الان.
- عضو لجنة مناقشة بحوث التخرج 2017/5/4.
- عضو لجنة التقييم السنوي للنشاطات في الكلية 2017/10/26
- رئيس لجنة استلال لبحوث ترقية الدكتورة سهام كاظم نمر 2017/12/11.
- حضور اللجنة العلمية في ندوة قسم العلوم التربوية والنفسية الموسومة بـ (التواصل الانساني السليم طريقة لبناء مجتمع منسجم) 2017/12/13.

الشهادات

- شهادة مشاركة من مركز التطوير و التعليم المستمر في دورة ملئ استثمارة التسجيل في (Google scholar) 2015/12/27.
- شهادة مشاركة في الحلقة النقاشية عن (الحوار والسلم الاهلي) 2016/1/12
- شهادة مشاركة في الندوة العلمية التي اقامها قسم العلوم التربوية والنفسية عن اساليب الارتقاء في البحث العلمي الجامعي 2016/4/18
- شهادة مشاركة في ندوة القسم العلمية الموسومة بـ(هجرة الشباب الى الخارج الاسباب والحلول) 2016/4/28
- شهادة تقدير من عمادة كلية العلوم للبنات للمشاركة في ندوة الارشاد التربوي وخدمة المجتمع.
- تأييد مشاركة في دورة المايكروسوفت ورد 2010 المقامة في قسم الحاسبات للفترة من 2016/11/1 ولغاية 2016/11/3.
- شهادة مشاركة في مؤتمر (حوار بغداد) في 2017/1/14.
- تأييد حضور ندوة القسم الموسومة بـ (التربية العلمية الميدانية بوابة المستقبل) 2017/10/30.

- تأييد مشاركة في دورة المجلات العلمية للتدريسيين في مركز التطوير والتعليم المستمر/جامعة بغداد 2017/12/11

التقييم

- تقييم بحث للنشر في مجلة الكلية(الايثار وعلاقته بضبط الذات لدى طلبة الجامعة) 2015/11/12
- تقويم علمي لرسالة الماجستير من كلية التربية /الماجستير 2015/11/17
- تقييم بحث للنشر في مجلة الكلية(المشكلات النفسية والاجتماعية لطلبة كليتي الهندسة والتربية للبنات) 2015/12/30
- تقييم بحث للنشر في مجلة الكلية (المراقبة الوالدية وعلاقتها بنمط الشخصية لدى طلبة المرحلة الثانوية) 2016/9/21
- تقييم بحث للنشر في مجلة الكلية (فاعلية الذات القيادية لدى عمداء الكليات من وجهة نظر تدريسيي الجامعة)2016/10/19.
- تقييم بحث للنشر في مجلة الكلية(التفكير التأملي لدى طلبة المرحلة الاعدادية) 2016/11/8
- تقويم علمي لاطروحة الدكتوراه من كلية التربية /الجامعة المستنصرية 2015
- تقييم بحث للنشر في مجلة الكلية(تطوير كفايات اداء اعضاء الهيئة التدريسية) 2017/1/4
- تقييم بحث للنشر في مجلة الكلية(علاقة الطالب بالمدرس وعلاقته بسلوك الطالب لدى طلبة المرحلة المتوسطة) 2017/11/23
- تقييم بحث للنشر في مجلة الكلية(العدوى الانفعالية لدى طلبة المرحلة المتوسطة) 2017/12/24

Curriculum Vitae

Name: Amal Kazem Meera Soueif Al-Rubaie

Profession: Teaching in the Department of Educational and Psychological Sciences

Workplace: University of Baghdad - College of Education for Women

Certificate: PhD

Date obtained: 2009

Scientific title: Professor

Received date: 2019

General jurisdiction: educational psychology

Detailed specialty: educational psychology

Teaching in primary studies: educational psychology, growth psychology, educational counseling, mental health, educational administration

Teaching in postgraduate studies: Research Methods, Advanced Studies in Special Education, Educational Psychology, and Psychology of Development.

Supervising a number of graduation research for fourth-year students in the Psychological Educational Sciences Department.

-Supervising approximately (10 female students) in postgraduate / master's and doctoral studies in the field of educational psychology.

Discussing more than (15) master's and doctoral theses from inside and outside the University of Baghdad.

-To participate in conferences, seminars and workshops inside and outside the country.

-To publish more than (20) research papers in journals from inside and outside the country.

Obtaining more than (15) letters of thanks and appreciation.

-Participating in the membership of the permanent committees (the scientific committee, the examination committee, the eviction committee, the comprehensive examination committee) except for the sub-committees that are formed in the department.

Obtaining more than (50) certificates of participation in conferences and seminars.

For the committees

A member of the department's examination committee from the 2013/2014 academic year until the 2016/2017 academic year.

Head of the Social Committee in Section 11/15/2015 for the 2015/2016 academic year

Chairman of the Istlal Committee for Research Promoting Dr. Azhar Hadi Rashid 1/18/2016

Member of the preparatory committee for the department's symposium (the phenomenon of youth migration abroad, causes and solutions) 2/8/2016

Member of the Astlal Committee for Research Promoting Dr. Asmaa Al-Hussein Muhammad 2/24/2016

Chairman of the Istlal Committee for Research Promoting Assistant Lecturer Nour Mahdi Abdel Karim May 19, 2016

-Member of the committee to correct doctoral books, the second course of Dr. Talib Nasser Hussein, for retirement, 9/4/2016.

-Member of the committee to correct the books of counseling for third-grade students of Dr. Maysoon for being on sick leave 9/5/2016.

-Member of the committee to correct the notebooks of the subject of knowledge of growth 9/5/2016

Member of the committee to correct the notebooks of the comprehensive examination for the subject of experimental designs and the subject of multiple intelligences for Dr. Talib Nasir Hussain for retirement 10/18/2016.

Member of the Istlal Committee for Research Promoting Dr. Hazima Kamal Abdel-Majeed 10/31/2016

Member of the advisory sub-committee in the section 11/10/2016

Member of the department's scientific committee for the academic years 2016/2017, 2017/2018, 2018/2019 and 2019/2020

Member of the college sub-committee to follow up on the progress of graduate students' discussions for the 2016/2017 academic year

Member of a committee to review the book of family counseling submitted by Dr. Asmaa Abdel-Hussein for the purpose of scientific promotion 02/22/2017.

Chairman of the Istlal Committee for Research Promoting Dr. Ahmed Ismail Abboud

Member of the Comprehensive Examination Committee for the years 2015/2016 and 2016/2017

Member of the Competitive Examination Committee for admission to graduate studies since 2015/2016 until now.

Member of the Graduation Research Discussion Committee
4/5/2017.

Member of the annual evaluation committee for the activities
of the college 10/26/2017

Chairman of the Istlal Committee for Research Promoting Dr.
Siham Kazem Nimer 11/12/2017.

Member of the scientific committee in the symposium of the
Department of Educational and Psychological Sciences tagged
(proper human communication is a way to build a harmonious
society) 12/13/2017.

Certifications

-Certificate of participation from the Center for Development
and Continuing Education in the course of filling out the
registration form in (Google scholar) 12/27/2015.

-Certificate of participation in the seminar on (Dialogue and
Civil Peace) 01/12/2016

-Certificate of participation in the scientific symposium held by
the Department of Educational and Psychological Sciences on
methods of advancement in university scientific research
04/18/2016

-Certificate of participation in the scientific section symposium
tagged (migration of youth abroad, causes and solutions)
4/28/2016

-Certificate of Appreciation from the Deanship of the College
of Science for Girls to participate in the educational counseling
and community service symposium.

-Support for participation in the Microsoft Word 2010 course,
which was held in the Computer Department for the period
from 11/11/2016 until 3/11/2016.

-Certificate of participation in the (Baghdad Dialogue) conference on 01/14/2017.

Support for attending the department's symposium marked (Field Scientific Education, Future Gate) 10/30/2017.

-Support for participation in the scientific journals course of the teaching staff at the Center for Development and Continuing Education / University of Baghdad 11/12/2017
Evaluation

-Evaluation of research for publication in the faculty journal (Altruism and its relationship to self-control among university students) 11/12/2015

-Scientific evaluation of the master's thesis from the College of Education / MA 11/17/2015

-Research evaluation for publication in the faculty journal (Psychological and social problems for students of the Faculties of Engineering and Education for Girls) 12/30/2015

-Research evaluation for publication in the college journal (Parental Control and its relationship to personality type among high school students) 9/21/2016

-Research evaluation for publication in the faculty journal (the effectiveness of leadership self among faculty deans from the viewpoint of university teachers) 10/19/2016.

-Research evaluation for publication in the college journal (Reflective thinking among middle school students) 11/8/2016

-A scientific evaluation of the doctoral thesis from the College of Education / Al-Mustansiriya University, 2015

-Research evaluation for publication in the faculty journal (developing the performance competencies of faculty members) 1/4/2017

-Research evaluation for publication in the faculty journal
(student-teacher relationship and its relationship to student
behavior among middle school students) 11/23/2017

-Evaluation of research for publication in the college journal
(Emotional infection among middle school students)
12/24/2017